
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
Caràcter: ordinari 
Data: 29 de novembre de 2001 
Horari: 20 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
Montserrat Santandreu Ginard, batle 
Elvira Piris Quetglas, regidora 
Jerónimo Ginard Ginard, regidor 
Antònia Tous Ginard, regidora 
Joan Amorós Bauçá, regidor 
Jaime Sureda Bonnín, regidor 
María Antonia Sansó Navarro, regidora 
Francisco Javier Forteza Hidalgo, regidor 
José Silva Jiménez, regidor 
Pere Llinás Morey, regidor 
Magdalena Fuster Lorenzo, regidora 
Apol·lònia Genovard Servera, regidora 
Julen Adrián Gorostiza, regidor 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
Ordre del dia 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes corresponents a les sessions de 12 de juliol, 26 de juliol, 8 d’agost, 12 
de setembre i 27 de setembre. 
2. Aprovació, si s’escau, del Conveni de col·laboració entre la Conselleria d’Interior i l’Ajuntament d’Artà per 
dotar de mitjans tècnics l’agrupació municipal de voluntaris de protecció civil d’Artà. 
3. Aprovació, si s’escau, de la moció conjunta contra l’esborrany de la Llei general d’estabilitat 
pressupostària. 
4. Aprovació, si s’escau, de la moció per al soterrament de noves instal·lacions, substitucions o ampliacions 
de xarxa d’energia elèctrica i de telecomunicacions al Govern de les Illes Balears. 
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Comissió de Govern de 20 de març de 2000 referent al Conveni de 
col·laboració entre l’Ajuntament i l’IBAVI. 
6. Precs i preguntes. 
Desenvolupament de la sessió 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes corresponents a les sessions de 12 de juliol, 26 de juliol, 8 
d’agost, 12 de setembre i 27 de setembre 
Es llegeixen les actes corresponents a les sessions dels dies 12 de juliol, 26 de juliol, 8 d’agost, 12 i 27 de 
setembre, i els portaveus fan les correccions següents: 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, exposa que a l’acta de la sessió de dia 26 de juliol, en el punt número 2, en el 
foli 161 verso, en la línia 23 diu “El senyor Adrián (PP)” i ha de dir “El senyor Adrián (EU/EV)”. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, diu que s’ha resumit molt la seva intervenció en el punt número 1 de l’acta 
de la sessió de dia 12 de juliol; no obstant això votarà a favor. La secretària exposa que li va sol·licitar per 
escrit la seva intervenció i que la portaveu esmentada no la hi va fer arribar. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, sol·licita que es facin les correccions següents: 
En el punt número 1 de l’acta de dia 12 de juliol, en el foli número 154 recto, en la línia 32, on diu “Reconeix 
que hi ha molts d’expedients antics i que”, ha de dir “Reconeix que hi ha molts d’expedients antics però”. 
En el mateix punt 1 de l’acta esmentada, de 12 de juliol, en el foli número 154 verso, en la línia 6 s’ha omès 
part de la seva intervenció i sol·licita que es faci constar el següent: 
“Demana a la secretària de l’Ajuntament que informi sobre la legalitat d’una amnistia. 
La secretària informa que l’amnistia esmentada manca de legalitat”. 
En el punt 2 de l’acta de dia 26 de juliol, aquest regidor sol·licita la mateixa correcció que ha demanat el 
portaveu del PP. 
En el punt 4 de l’acta de dia 26 de juliol, en el foli 162, en la línia 2, on diu “...Direcció General de Mobilitat i 
Educació Ambiental la redacció d’un pla pilot de modernització del trànsit...”, ha de dir: “...Direcció General de 
Mobilitat i Educació Ambiental la redacció d’un pla pilot de moderació del trànsit...”. 
En el mateix punt 4 de l’acta de 26 de juliol, en el foli 162, en la línia 5, on diu “El senyor Adrián (EU/EV) diu 
que es tracta de cercar models de mobilitat més econòmics”, ha de dir: “El senyor Adrián (EU/EV) diu que es 
tracta de cercar models de mobilitat més ecològics i sostenibles”. 
En el punt número 2 de l’acta de dia 12 de setembre, s’ha retallat la seva intervenció i on diu “...l’actuació 



d’EU/EV ha estat transparent, fins i tot va parlar amb la regidora de Cultura i el va menysprear”, ha de dir 
“...l’actuació d’EU/EV ha estat transparent, fins i tot va parlar amb la regidora de Cultura per fer li saber la 
proposta i li va donar 15 dies de termini perquè la dugués a discussió a Comissió Informativa, per dur-la, 
posteriorment, a plenari. 
Una vegada esgotat aquest termini i davant la receptivitat nul·la de la Sra. Piris, aquest regidor va optar per ferla 
pública en els mitjans de comunicació”. 
En el mateix punt 2 de l’acta de 12 de setembre, s’ha d’incloure: “ni pares, ni associacions de veïnats ni la 
resta de l’oposició?”. 
En el punt número 5 de l’acta de 12 de setembre, on diu “projecte està en fase terminal”, ha de dir “projecte 
està ben acabat”. 
Una vegada que s’han fet les correccions que han sol·licitat els portaveus municipals, els reunits acorden, per 
unanimitat, aprovar les actes corresponents a les sessions dels dies 12 i 26 de juliol, 8 d’agost i 12 i 27 de 
setembre de 2001. 
2. Aprovació, si s’escau, del Conveni de col·laboració entre la Conselleria d’Interior i l’Ajuntament 
d’Artà per dotar de mitjans tècnics l’agrupació municipal de voluntaris de protecció civil d’Artà 
El batle informa que s’ha elaborat un conveni de col·laboració entre aquest Ajuntament i la Conselleria 
d’Interior, mitjançant el qual la Conselleria d’Interior concedeix a aquest Ajuntament una subvenció de 150.000 
PTA per dotar de mitjans tècnics l’agrupació municipal de voluntaris de Protecció Civil d’Artà. 
El batle exposa que a la Comissió Informativa es va decidir sol·licitar a la Conselleria d’Interior que augmenti, 
considerablement, aquesta quantitat per a l’exercici de 2002, ja que la quantitat que aporta la Conselleria 
d’Interior no és suficient per cobrir les despeses derivades de l’actuació del cos de Protecció Civil d’Artà. Així 
mateix, proposa que es trameti a la Conselleria d’Interior una certificació de Secretaria on s’especifiqui el que 
s’ha gastat aquest any en matèria de protecció civil. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, opina que cada any és menor la subvenció de la Conselleria d’Interior. 
Considera que un mínim de subvenció seria un milió de pessetes anuals; i sol·licita que la Conselleria 
esmentada faci un esforç pressupostari major per dotar aquest cos de protecció civil. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, manifesta que està totalment d’acord amb el que ha exposat el batle i el 
portaveu del PP. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, considera que és necessari que s’augmenti la subvenció destinada al cos de 
Protecció Civil. Li sembla correcte trametre a la Conselleria d’Interior una relació de les despeses de 
Protecció Civil. 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimitat: 
1. Aprovar el Conveni de col·laboració entre la Conselleria d’Interior i l’Ajuntament d’Artà per dotar de mitjans 
tècnics l’agrupació municipal de voluntaris de Protecció Civil d’Artà. 
2. Instar la Conselleria d’Interior perquè augmenti, considerablement, aquesta quantitat per a l’exercici de 
2002. 
3. Facultar el batle perquè signi el conveni de col·laboració esmentat. 
4. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Interior. 
3. Aprovació, si s’escau, de la moció conjunta contra l’esborrany de la Llei general d’estabilitat 
pressupostària 
El batle explica aquesta moció que, literalment, diu: 
Moció conjunta del ple de l’Ajuntament d’Artà contra l’esborrany de la Llei general d’estabilitat pressupostària 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
· El Govern de l’Estat ha elaborat un esborrany de Llei general d'estabilitat pressupostària, que actualment 
es troba en tramitació parlamentària, que afectarà de manera substancial, entre d’altres, les hisendes de 
la corporacions locals, per la qual cosa es tracta d'un assumpte que el Ple d’aquesta corporació ha de 
valorar. 
· El Pacte d'estabilitat i creixement a la Unió Europea, signat el 1997 a Amsterdam, no imposa una 
estabilitat pressupostària en els termes que es defineixen en l'esborrany de Llei, és a dir, d'equilibri i 
superàvit, sinó que admet la possibilitat d'un endeutament determinat en relació amb el PIB. No es tracta, 
doncs, d'un principi ineludible que exigeix la Comunitat Europea. 
· En els termes de l'esborrany, l'estabilitat pressupostària obeeix, per tant, a criteris ideològics d'una opció 
política, la qual, al·legant raons externes, els imposa als governs autonòmics i locals. Aquests veuran 
com molts dels programes d’actuacions polítiques i econòmiques, pels quals han estat elegits, 
legítimament, pels ciutadans, queden retallats amb l’objecte d’una opció que, com ja s'ha dit, no és 
obligatòria. 
· Per això, es pot afirmar que el projecte de la llei que pretén aprovar el Govern és innecessari. I això és 
així en la mesura que el marc del Pacte d'estabilitat i el funcionament dels compromisos de les 
comunitats autònomes, pel que fa als escenaris de compliment de dèficit i d'endeutament, han funcionat 
correctament en la majoria de les comunitats autònomes. 



· I, de la mateixa manera, ha funcionat en el cas de les corporacions locals, que han demostrat un rigor 
pressupostari per contribuir al Pacte d'estabilitat i creixement. A més, han estat la part del sector públic 
que ha contribuït, amb més disciplina, al Pacte, en molts casos producte de les normes que, amb el risc 
d'asfíxia de les arques municipals, s'han establert en les successives lleis que han acompanyat als 
Pressupostos generals de l'Estat en els últims anys. 
· Aquest rigor pressupostari, però, ha posat en evidència l'absència de suficiència financera que garanteix 
l’article 142 de la CE a les corporacions locals. Cada vegada són més les competències que exerceixen 
els ajuntaments sense comptar amb els recursos econòmics necessaris per dur-les a terme. L'aplicació 
del principi de subsidiarietat i l'exercici de les competències, en l'àmbit més proper al ciutadà on puguin 
ser efectives, han obligat els ajuntaments a prestar un nombre creixent de serveis per als quals, sense 
que la distribució competencial els hi encomanàs en origen, no els han transferit les dotacions 
econòmiques corresponents. Aquesta situació ha obligat els ajuntaments o bé a acudir a un increment de 
la pressió fiscal dels tributs locals o bé a acudir a l'endeutament. 
· Per aquesta raó, pot resultar una broma de mal gust pretendre condicionar, ara, sota el paraigua de 
l'estabilitat pressupostària, les polítiques municipals de proximitat i de benestar quan els ciutadans ja han 
identificat els seus gestors municipals com els garants d’aquestes polítiques. N'hi ha prou amb recórrer a 
alguns exemples recents per constatar aquest efecte centrifugador de les responsabilitats del Govern, el 
qual trasllada als ajuntaments l’obligació de gestionar serveis públics als quals es pretén deixar morir per 
inanició: l'escassa dotació pressupostària per mantenir els serveis de transport col·lectiu urbà, la qual no 
valora els dèficits de funcionament o l'increment desmesurat dels combustibles, dels quals el Govern obté 
els seus beneficis per una major recaptació de l'IVA; o la supressió dels programes d'inserció 
socioeducativa; o la construcció i el manteniment de centres escolars; o la construcció de cases caserna 
de la Guàrdia Civil; i tot això només en són alguns exemples. 
· De tot això, només n’és responsable el Govern perquè no garanteix la suficiència financera i perquè 
amenaça, a més, amb posar-la en crisi amb l'anunci de mesures delicte de supressió de l’IAE, sense 
preveure les compensacions econòmiques corresponents. 
· L'esborrany de la Llei d'estabilitat pressupostària suposa una greu reculada en l'estat de les autonomies i 
en el processos de desconcentració de poder, ja que el Govern de l’Estat passa a tenir el control del 
pressupost, la qual cosa només es pot comparar a la situació que existia abans de l'any 1978. 
· En el nostre context constitucional d’Estat descentralitzat i de caràcter eminentment cooperatiu, l'exercici 
de la funció estabilitzadora s’ha de fer de manera compartida, s’ha de comptar amb la col·laboració 
coordinada, i no amb la mera submissió dels governs territorials, i ha de tenir un grau de flexibilitat que 
eviti posicions fonamentalistes, la qual cosa és la missió primordial del Govern, això és, la cobertura de 
les necessitats dels ciutadans en termes d’accessos a serveis públics essencials, la qual cosa té 
implicacions tant assignables (provisió de béns i serveis públics), com distributives, en termes de 
substitució de rendes i d'igualtat d'oportunitats. 
· No obstant això, en l'esborrany de Llei, tant el Consell de Política Fiscal i Financera com la Comissió 
Nacional d'Administració Local es conceben com a mers òrgans transmissors de la voluntat del Govern, 
perquè els priva de qualsevol tipus de funció a l’hora de fixar objectius, de controlar el seu compliment, o 
d’establir les mesures que s’han d’adoptar. Tot això succeeix malgrat que el propi esborrany atribueix al 
Consell de Política Fiscal i Financera les funcions d'enllaç, coordinació i supervisió, no se sap de què, 
perquè el més important és supervisar el compliment de l'objectiu, el qual queda en mans del Govern. 
· En definitiva, l'esborrany de Llei és innecessari i inoportú en el temps, perquè es presenta abans d’aclarir 
el finançament bàsic dels ens territorials, altament restrictiu en els seus continguts, amb una aposta 
excessivament radical per a l'equilibri pressupostari, objectiu lloable, però del qual no es pot fer dogma de 
fe, i centralista fins a límits insospitats. 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament d’Artà pren els següents 
ACORDS 
Demanar al Ministeri d'Hisenda que renunciï a tramitar el Projecte de llei general d'estabilitat pressupostària i, 
per tant, que el retiri de la tramitació parlamentària. 
Demanar que, abans de fer una altra cosa, escometi, negociï i defineixi de forma completa i global els nous 
sistemes de finançament autonòmic i de les corporacions locals. 
Demanar que, en tot cas, qualsevol llei futura hagi de solucionar les reduccions d'ingressos i els increments 
de despeses que es produeixin en les corporacions locals com a conseqüència de polítiques i iniciatives 
legislatives de l'Administració de l'Estat, aportant recursos suficients per equilibrar els uns i els altres. 
Trametre aquesta moció al Govern de l’Estat i als grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Senat. 
El batle exposa que mantenen que aquesta moció sigui conjunta, a pesar que en la Comissió Informativa el 
PP hi votàs en contra. 
L’esperit d’aquesta Llei -diu el batle- deixa molt encotillat el marge de maniobres que tenen les corporacions 
locals en quant al seu endeutament. No obstant això, el batle considera que les corporacions locals han de 



fer una gestió responsable respecte de les seves finances. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta que està en contra de la moció; considera que confonen els temes. 
Amb aquesta Llei es pretén dur a terme una política d’àmbit europeu, que consisteix en què els deutes siguin 
una excepció i no una regla general. La filosofia d’aquesta Llei consisteix en què les administracions han de 
justificar les seves despeses. Considera positives les polítiques basades en l’equilibri pressupostari. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, diu que en la Comissió Informativa es va abstendre en aquest punt, però ara 
s’ha tornat llegir la moció i li donarà el seu suport. Diu que, per exemple, amb aquesta Llei es pot retallar 
l’impost sobre activitats econòmiques. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, recorda al batle que és una moció conjunta i no de l’Equip de Govern. Si hi 
ha serveis que funcionen en aquest municipi, diu el portaveu d’EU/EV, és perquè es fan a través de 
l’endeutament, perquè, en cas contrari, no es poden abordar. 
Aquesta Llei, segons el Sr. Adrián, suposa una limitació unilateral de l’autonomia municipal i suposa no 
creure en les institucions locals. 
Després d’una breu deliberació, es vota l’assumpte i, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM i EU/EV) i 3 vots en 
contra (PP), s’acorda: 
1. Aprovar la moció contra l’esborrany de la Llei general d’estabilitat pressupostària, segons la qual s’acorda: 
a) Demanar al Ministeri d’Hisenda que renunciï a tramitar el Projecte de llei general d’estabilitat 
pressupostària i, per tant, que el retiri de la tramitació parlamentària. 
b) Demanar que, abans de fer una altra cosa, escometi, negociï i defineixi de forma completa i global els nous 
sistemes de finançament autonòmic i de les corporacions locals. 
c) Demanar que, en tot cas, qualsevol llei futura hagi de solucionar les reduccions d’ingressos i els 
increments de despeses que es produeixin en les corporacions locals com a conseqüència de polítiques i 
iniciatives legislatives de l’Administració de l’Estat, aportant recursos suficients per equilibrar els uns i els 
altres. 
d) Trametre aquesta moció al Govern de l’Estat i als grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i del 
Senat. 
4. Aprovació, si s’escau, de la moció per al soterrament de noves instal·lacions, substitucions o 
ampliacions de xarxa d’energia elèctrica i de telecomunicacions al Govern de les Illes Balears 
El batle explica que dia 30 d’octubre la companyia Gesa Endesa va trametre un escrit a l’Ajuntament en el 
qual es posa de manifest la saturació de les xarxes de mitja tensió que subministren a part del municipi 
d’Artà. 
Per resoldre definitivament aquesta problemàtica, Gesa Endesa ha posat en marxa en Pla Capdepera. 
En el mateix escrit, Gesa Endesa comunica la suspensió temporal de la connexió de nous subministraments 
elèctrics o ampliacions de potència dels existents, que afecta a la meitat del municipi d’Artà i a tot el municipi 
de Capdepera. 
Davant d’aquesta situació, s’ha redactat la següent moció que, literalment, diu: 
“Exposició de motius 
Davant la recent notificació a aquest Ajuntament, per part de GESA-ENDESA, de la suspensió temporal de la 
connexió de nous subministraments elèctrics o ampliacions de potència dels existents i assabentats de 
l’avançada tramitació de dues noves línies aèries de 66 kv que han de connectar la nova subestació de 
Capdepera amb l’existent d’Artà, tal com preveu el Pla director sectorial energètic de les Illes Balears. 
Per això, l’Ajuntament d’Artà, per unanimitat, acorda presentar la següent: 
MOCIÓ 
1. Que el Govern de les Illes Balears reconsideri i impedeixi el traçat aeri d’aquestes noves línies així com de 
totes aquelles altres que es puguin preveure dins qualsevol tipus de sòl no tan sols dins el terme municipal 
d’Artà sinó arreu de tot el territori de les Illes Balears. 
2. Que estableixi, legalment, el soterrament obligat de qualsevol nova instal·lació elèctrica o substitució de les 
ja existents per impedir a les empreses subministradores d’energia elèctrica nous traçats aeris, tant de línies 
de baixa, com de mitja o d’alta tensió. 
3. Que es redacti un pla de soterrament a mig termini de totes les xarxes elèctriques que existeixen a les 
Illes Balears. 
4. Que paralitzi el projecte dels nous traçats projectats entre Artà i Capdepera, així com d’altres de semblants 
arreu de les Illes i que anul·li les autoritzacions que s’hagin pogut atorgar fins aleshores, instant l’empresa 
subministradora GESA-ENDESA perquè aquestes noves línies siguin soterrades. 
5. Trametre aquesta moció al Molt Honorable President de les Illes Balears, així com també als honorables 
consellers de Medi Ambient, Economia, Comerç i Indústria i d’Innovació i Energia”. 
El batle explica que el punt número 3 d’aquesta moció s’ha incorporat a petició del portaveu d’EU/EV en la 
Comissió Informativa. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, exposa que aquestes dues línies són per crear una subestació a Capdepera. 
Manifesta que no s’ha de consentir que es faci aèria. Tampoc s’ha de deixar passar la suspensió temporal del 



subministrament que obliga Gesa Endesa. Sol·licita que s’inclogui el punt següent a la moció: 
“Que la Direcció General d’Indústria estudiï la legalitat de la mesura comunicada per GESA-ENDESA als 
ajuntaments d’Artà i Capdepera sobre la suspensió temporal de la connexió de nous subministraments o 
ampliacions de potència de les existents i que actuï en conseqüència”. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, està totalment d’acord amb la moció i amb la inclusió del nou punt 
sol·licitat pel portaveu del PP. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta la seva total conformitat. 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimitat: 
1. Aprovar la moció per al soterrament de noves instal·lacions, substitucions o ampliacions de xarxes 
d’energia elèctrica i de telecomunicacions al Govern de les Illes Balears, segons la qual s’acorda: 
a.. Que el Govern de les Illes Balears reconsideri i impedeixi el traçat aeri d’aquestes noves línies així com de 
totes aquelles altres que es puguin preveure dins qualsevol tipus de sòl, no tan sols dins el terme municipal 
d’Artà sinó arreu de tot el territori de les Illes Balears. 
b. Que estableixi, legalment, el soterrament obligat de qualsevol nova instal·lació elèctrica o substitució de les 
ja existents per impedir a les empreses subministradores d’energia elèctrica nous traçats aeris, tant de línies 
de baixa, com de mitja o d’alta tensió. 
c. Que es redacti un pla de soterrament a mig termini de totes les xarxes elèctriques existents a les Illes 
Balears. 
d. Que la Direcció General d’Indústria estudiï la legalitat de la mesura comunicada per GESA-ENDESA als 
ajuntaments d’Artà i Capdepera sobre la suspensió temporal de la connexió de nous subministraments o 
ampliacions de potència de les existents i que actuï en conseqüència. 
e. Que paralitzi el projecte dels nous traçats projectats entre Artà i Capdepera, així com d’altres de semblants 
arreu de les Illes i que anul·li les autoritzacions que s’hagin pogut atorgar fins aleshores, instant l’empresa 
subministradora GESA-ENDESA perquè aquestes noves línies siguin soterrades. 
f. Trametre aquesta moció al Molt Honorable President de les Illes Balears, així com també als honorables 
consellers de Medi Ambient, Economia, Comerç i Indústria i d’Innovació i Energia. 
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Comissió de Govern de 20 de març de 2000 referent al 
Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i l’IBAVI 
El batle explica que la Comissió de Govern, a la sessió que tengué lloc dia 20 de març de 2000, va aprovar el 
Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament d’Artà i l’Institut Balear de l’Habitatge per promoure habitatges 
protegits. 
El dia 14 de març de 2000 es va signar el conveni esmentat. 
Segons el conveni, l’Ajuntament d’Artà cedeix, en permuta, a l’IBAVI un solar de 3.250 m2 de superfície, situat 
a la illeta delimitada per la Gran Via de la Constitució i els carrers de Pep Not, de Pere Amorós i de Na 
Caragol. 
El batle manifesta que és necessari que el Ple de l’Ajuntament ratifiqui l’acord de la Comissió de Govern de 
20 de març de 2000, com a requisit previ per formalitzar la cessió del solar esmentat en escriptura pública. 
Els portaveus del PP i UM, Sr. Sureda i Sra. Genovard, respectivament, manifesten la seva conformitat. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, sol·licita que consti en acta que s’està incomplint l’apartat IV del conveni 
esmentat. 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimitat: 
1. Ratificar l’acord de la Comissió de Govern, de 20 de març de 2000, referent al Conveni de col·laboració 
entre l’Ajuntament d’Artà i l’IBAVI. 
2. Trametre aquest acord a l’Insititut Balear de l’Habitatge-IBAVI- i a la Notaria d’Artà. 
6. Precs i preguntes 
A continuació es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat pel portaveu d’EU/EV: 
Precs 
1. Que els alumnes de les escoletes municipals d’Artà i de la Colònia tenguin accés gratuït a les piscines 
municipals en les mateixes condicions que els alumnes de les xarxes d’ensenyament públic i privat 
concertat. 
Resposta: S’estudiarà aquesta possibilitat de cara al proper curs escolar 2002-2003. 
2. Que es reformin les obres realitzades a les pistes del pati de l’IES Llorenç Garcias i Font, perquè les pistes 
de tennis construïdes en aquest pati s’atenguin a allò que acordà aquest plenari, que recollia les condicions 
del Consell Escolar d’aquest centre educatiu i d’allò que se signà amb la Conselleria d’Educació: 
2.1. Ús exclusiu de les pistes per a l’Institut durant l’horari lectiu. 
2.2. Tancament de les pistes respecte de l’Institut durant l’horari no lectiu. 
2.3. Que durant l’horari lectiu tenguin un ús poliesportiu (no només tennis). 
Resposta: Aquestes pistes, que fan part de les instal·lacions del poliesportiu municipal, són definitives i d’ús 
exclusivament públic. 
Preguntes: 



1. Escoletes Municipals 
1.1. Per què s’ha demanat als pares dels alumnes de l’Escoleta Municipal de Na Caragol una quota de 4.000 
PTA mensuals si volen que els seus fills vagin a la piscina municipal en horari escolar? 
Resposta: Suposició completament equivocada. L’Ajuntament no ha demanat res als pares d’aquests 
alumnes. 
1.2. És conscient la regidora d’Educació i o el regidor d’Esports del despropòsit que suposa demanar als 
al·lots de l’Escoleta (record que són al·lots de 18 mesos a 3 anys) un “comportament adequat” i que “en cas 
de comportament inadequat de l’alumne” el club quedarà “exempt de qualsevol responsabilitat”? 
Resposta: Ni la regidora d’Educació ni el regidor d’Esports tenen res a veure amb aquestes demandes. 
El portaveu d’EU/EV opina que aquests regidors no saben el que fan. 
3. Pistes de tennis 
Tal com consta en l’acta del Consell Escolar extraordinari del 4 de setembre de l’IES Llorenç Garcias i Font, 
signada pel director, Sr. Alzina, i la secretària, Sra. Sureda, el resultat de les obres de dues pistes de tennis 
realitzades al pati del centre esmentat “contravé no només el que es va acordar al Consell Escolar de 
27/10/99, sinó, sobretot, les clàusules del Conveni que es van signar amb la Conselleria d’Educació i 
Cultura”. 
3.1. Tenia notícia la regidora d’Educació, Sra. Elvira Piris, que l’execució de les obres s’estava realitzant 
contravenint el conveni i el conveni amb la Conselleria d’Educació? 
Resposta: La regidora d’Educació coneixia els termes en què s’havia redactat aquest conveni i estava al 
corrent de les actuacions que es feien en aquests espais. 
3.2. Tenia notícia el regidor d’Esports, Sr. Llinàs, que l’execució de les obres s’estava realitzat contravenint el 
conveni i el conveni amb la conselleria d’Educació? 
Resposta: El regidor d’Esports coneixia els termes en què s’havia redactat aquest conveni i estava al corrent 
de les actuacions que es feien en aquests espais. 
3.3. D’aquestes actuacions es pot deduir, també, que entre els enganyats ens trobam, també, la resta de 
regidors que també des de l’oposició, i en el meu cas amb reserves, vam votar a favor del projecte de les 
pistes de tennis (i multiesportives) en el mateix sentit i condicions que el Consell Escolar de l’IES va establir 
el 27/10/99: 
1. Ús exclusiu de les pistes per l’Institut durant l’horari lectiu. 
2. Tancament de les pistes respecte de l’Institut durant l’horari no lectiu. 
3. Que durant l’horari lectiu tenguin un ús poliesportiu (no només tennis). 
Era el batle coneixedor, també, d’aquesta maniobra per prendre’ns el pèl a la resta de regidors? 
Resposta: Ni el batle, que en tot moment coneixia la situació, ni els regidors esmentats han fet cap maniobra 
contra ningú ni han pretès prendre el pèl a ningú. Si bé és cert que actualment les pistes esportives són 
preferentment per practicar el tennis, això no lleva que continuïn essent esportives. Els altres usos esportius 
de què es veuen privades seran possibles en altres espais que s’estan adequant en aquests moments, 
d’acord amb la Conselleria i el Consell Escolar del centre. 
4. Teatre Municipal 
Quan han passat 6 mesos des de la inauguració del Teatre Municipal, les errades de disseny d’aquest edifici 
segueixen apareixent un dia sí i un altre també. En canvi, no s’ha concretat encara cap de les solucions que fa 
també mesos que se’ns prometen. Tot això configura un panorama d’un edifici errat, poc o gens funcional, que 
hem heretat del consistori anterior, és cert, però del que no s’ha demanat cap responsabilitat a l’equip redactor. 
Un edifici en el qual són necessàries noves inversions per esmenar errades grosses, no únicament atribuïbles a 
l’equip redactor, sinó, també, als polítics que en el seu moment van donar suport a un edifici que presenta (al 
manco) les deficiències següents: 
a) Falta d’insonorització de l’equip de climatització. 
b) Falta d’insonorització de l’alternadora d’emergència. 
c) Barreres arquitectòniques generalitzades a l’escaló lateral d’accés a les portes d’entrada al Teatre des del 
passeig dels Tarongers, als serveis higiènics dels camerinos, a l’escenari, al fossar de l’orquestra, a la primera 
fila del pati de butaques. 
d) Impossibilitat de circulació interna entre la primera i la segona planta i els camerinos i el garatge, si no és 
atravessant el pati de butaques. Aquest fet posa de relleu la necessitat d’instal·lar un ascensor, encara que la 
seva ubicació serà sempre problemàtica i no deixarà de ser un afegitó: un pegat a un edifici mal dissenyat. 
e) Falta d’espais polivalents i d’assaig (s’ha hagut d’habilitar part del garatge com a lloc d’assaig, encara que 
no té les condicions mínimes de climatització). 
f) Mala acústica, en relació, per a les pel·lícules sonores, cosa que ha ajornat “sine die” la programació de cine 
comercial i que fa que, únicament, es projectin pel·lícules subtitulades. 
g) Deficient distribució de les butaques i dels passadissos al pati de butaques en relació a la boca de l’escenari, 
fet que produeix una sèrie d’angles morts des dels laterals del teatre, lloc on hi haurien d’haver estat col·locats 
els dos passadissos laterals. 



h) Portes de càrrega i descàrrega del passeig dels Tarongers sense panys, cosa que fa que s’hagin de tancar, 
únicament, des de dins i amb cadenes i panys de maleta. 
i) Manca de banys adaptats per a persones amb problemes de mobilitat a la segona planta i, també, a la planta 
baixa. 
j) Portes del pati de butaques a mig instal·lar, i amb falta de doble porta. 
k) Falta d’instal·lar el muntacàrregues del bar. 
I així podríem seguir... 
Resposta: Aquestes suposades “errades de disseny” i de “poca funcionalitat” de què parla el regidor d’EU-EV no 
són més que el seu punt de vista, obsessiu i malaltís, sobre una obra i els equipaments actuals, els quals 
compleixen perfectament la normativa i poden créixer tant com es vulgui i/o permetin les arques municipals. 
Millorar les instal·lacions i els complements d’aquest Teatre és, per a l’Equip de Govern, una possibilitat que 
s’anirà fent poc a poc, amb el criteri de l’Equip de Govern i en la mesura de les possibilitats de l’Ajuntament. 
El portaveu d’EU/EV diu que el batle menteix, perquè el Teatre incompleix la normativa sobre la supressió de 
barreres arquitectòniques. 
4.1. Té previst l’Equip de Govern esmenar o al manco intentar pal·liar aquestes deficiències? 
Resposta: En l’acabament i la liquidació definitius de l’obra, que encara no està formalment recepcionada del tot, 
es preveu la solució a algunes d’aquestes qüestions. 
4.2. Ha valorat l’Equip de Govern a quant s’apuja el pressupost per solucionar aquests problemes? 
Resposta: No. 
4.3. Té partida pressupostària dins del pressupost de 2001? 
Resposta: Sí. 
4.4. Té previst incloure aquestes partides al pressupost de 2002? 
Resposta: Algunes. 
4.5. Fins quan hauran d’esperar els veïnats del carrer de la Teulera per lliurar-se del renouer dels equips de 
climatització i del generador d’emergència? 
Resposta: Fins d’aquí a poc temps. 
5. Normes subsidiàries (NS) 
5.1. Quan pensa l’Equip de Govern abordar la discussió de les al·legacions presentades a les NS des de juliol, 
fa ja 4 mesos? 
Resposta: Dins les properes setmanes. 
5.2. Potser és que, directament, realitzarà una nova exposició pública per la manca d’exposició pública dels 
documents d’estudi d’Impacte Ambiental i del Catàleg d’Edificis d’Interès Cultural? 
Resposta: Aquesta exposició pública és preceptiva i està prevista. 
5.3. Abans de l’estiu l’Equip de Govern es va comprometre amb el GOB a presentar un disseny alternatiu a 
l’actual Pla parcial del pol·lígon per limitar el fort impacte ambiental d’aquest Pla parcial, que ve donat per la gran 
extensió de terrenys d’aquest pla i per una molt deficient distribució de les zones verdes en el seu interior. En 
quin estat es troba la redacció d’aquesta proposta? 
Resposta: Afirmació falsa. L’Equip de Govern es va comprometre amb el GOB a presentar la composició en 
imatges virtuals de les visuals del Pla parcial del futur polígon industrial des del santuari de Sant Salvador, que 
no és el mateix que un disseny alternatiu, cosa que es discutirà després. 
5.4. Han arribat a algun acord amb el seu soci de govern per ampliar la parcel·la mínima a 30.000 m2 en sòl rústic 
general, tal com defensava el seu grup? 
Resposta: Aquesta qüestió ja es tractarà obertament quan sigui l’hora. 
5.5. Quins motius reals estan ajornant ‘sine die’ l’aprovació provisional de les NS? 
Resposta: La complexitat del conjunt de qüestions que les afecten. 
6. Disciplina urbanística 
6.1. Per què l’arquitecte municipal no fa cap referència en els seus informes sobre les sol·licituds de llicència 
d’obres a l’acompliment de l’article 5.09.3 de les NS, relatiu a l’exigència que “sempre que sigui possible, s’han 
d’usar, preferentment, materials alternatius al PVC per a tots els elements constructius”? 
Resposta: Perquè, com que es tracta d’una recomanació i no d’una imposició, no ho considera oportú. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que el batle torna a mentir. 
6.2. Han de ser les empreses públiques, com SFM o l’IBAVI, les que han de rectificar, per voluntat i sensibilitat 
pròpies, i substituir el PVC dels seus projectes, i no l’arquitecte municipal i l’Equip de Govern els que facin 
complir una normativa que acabam d’aprovar? 
Resposta: Si aquestes ho troben adient, poden fer cas de la recomanació que fa la normativa, però en cap cas 
es tracta d’una imposició, com aquest regidor vol fer creure. 
6.3. És cert que 9 acords de demolició que aquest plenari va adoptar al plenari de juliol s’hauran de tornar a dur 
a plenari per errades en la tramitació de les comunicacions dels acords als interessats? De qui és responsabilitat 
aquesta nova errada? 
Resposta: Sí. De les persones que duen a terme la tramitació dels expedients. 



6.4. Quants expedients de sol·licitud de llicència d’obres estan pendents de ser informats per l’arquitecte 
municipal en aquests moments? 
Resposta: 52 sol·licituds en rústic dins els darrers tres mesos. 
43 sol·licituds en urbà als darrers dos mesos. 
16 sol·licituds afectades per la moratòria. 
Dins aquestes dades també s’hi compten els projectes d’execució, que no són sol·licituds de llicències d’obres 
(uns 30 aproxidament). 
6.5. Quants de finals d’obra estan pendents en aquest moment? 
Resposta: 17 de sol·licitats i de pendents de recollir, i 7 de pendents de l’informe del tècnic municipal. 
6.6. A quantes llicències d’obra concedides i no executades, i que amb les NS actuals no es podrien donar 
llicència per l’increment del nivell de protecció del territori, podria (si volgués l’Equip de Govern) obrir expedient 
de caducitat de llicència? 
Resposta: Aquesta dada depèn de moltes circumstàncies i no se sap, encara. 
6.7. Sap l’Equip de Govern que la CIU ha imposat a Carrossa Country Club les multes següents: 
- per obres sense llicència al pol. 8, parc. 1.10, 1.275.631 PTA, amb data de 6/11/01; 
- per obres sense llicència al pol. 8, parc 1.01, 2.160.513 PTA, amb data de 13/03/01. 
Això vol dir que l’Ajuntament, per no haver exercit les seves funcions, ha deixat de recaptar 3.436.144 PTA, que 
cobrarà el CIM. Aquestes dues multes són el resultat de la sol·licitud de subrogació presentada a la CIU per 
aquest regidor d’EU-EV, davant la falta de voluntat política que aleshores mostrava l’Equip de Govern per fer 
complir la disciplina urbanística. 
Recentment hem hagut de demanar una altra sol·licitud de subrogació en referència al tancament de Bellpuig, 
just al dia següent que la Comissió de Govern havia acceptat totes les nostres tesis (dues multes del 100 % de 
la valoració de les obres realitzades, una per al promotor i una altra per a l’empresa que va executar les obres; 
a més de la proposta de demolició). 
Ha de ser la sol·licitud de subrogació a la CIU o l’amenaça de la sol·licitud de subrogació l’única manera per què 
l’Equip de Govern i el gabinet d’urbanisme faci correctament la seva feina de fer complir la normativa urbanística? 
Resposta: No. 
A quants de milions en multes pensa renunciar aquest Equip de Govern en benefici del CIM? 
Resposta: A cap. 
6.8. Han arribat a alguna conclusió els estudis profunds i intricats de l’Equip de Govern, relatius a la sol·licitud 
de revocació de l’acord de la Comissió de Govern del passat 6 de novembre, pel qual va concedir a 
Telefónica Móviles de España una llicència de legalització per al condicionament d’un terrat per ubicar 
una estació base de telefonia mòbil equipada amb tecnologia GSM en el passeig de la Mar, núm. 47 de 
la Colònia de Sant Pere? 
Hem de recordar que aquest acord incompleix l’acord del plenari de juny de l’any passat que, per unanimitat, va 
acordar suspendre temporalment la concessió de llicències i que, a més, també incompleix les Normes territorials 
cautelars aprovades pel Govern de les Illes Balears el 30 de juny passat, que ha de regir les noves instal·lacions 
de telecomunicacions fins que es redacti el Pla director sectorial de telecomunicacions, segons l’article 74 de 
les DOT. 
Resposta: Com ja s’ha contestat en anteriors plens, s’estudia la possibilitat o no de la revocació de la llicència 
de legalització atorgada a Telefónica Móviles de España perquè en la data de realització de les obres i de 
presentació de la sol·licitud de la llicència de legalització encara no estaven en vigor les normes territorials 
cautelars ni, tampoc, l’acord municipal de 07-06-00. 
7. Obres 
7.1. A qui correspon, segons la normativa vigent, el pagament de les obres de primera urbanització d’un carrer? 
Pot consultar, si vol, l’article 8.01.3e. 
Resposta: No es tracta d’unes obres de primera urbanització, sinó d’atendre una demanda que, des de fa anys, 
reivindicaven els veïns de la zona. 
7.2. Per què l’Equip de Govern està pagant l’import de l’asfaltat d’un carrer que mai no ha estat asfaltat, ni 
empedrat, que té les voreres només parcialment construïdes i tampoc no està dotat d'enllumenat urbà? 
Resposta: Perquè des de fa anys l’Ajuntament duu una política d’asfaltar i de condicionar totes aquelles zones 
urbanes habitades i que tenen serveis de caràcter comunitari, com és ara el parc verd que hi ha a la zona. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que el batle menteix, perquè es tracta d’obres de primera urbanització. 
7.3. Per què no aplica, en aquest cas, contribucions especials per completar la dotació de serveis d'un carrer (Son 
Tallet o Llorenç Lliteres) que correspon als propietaris dels immobles, que en el seu moment no van completar 
les obres d'urbanització? 
Resposta: Perquè aquestes contribucions especials s’aplicaran en forma de projecte de compensació quan 
s’executi el projecte d’urbanització previst a la zona d’acord amb les Normes de planejament. 
7.4. Per què no es va procedir a instal·lar un drenatge en el camí de Sa Corballa, al seu pas per la zona des 
Capamunt, abans de procedir a la reposició d’asfaltat, per evitar així la formació de bassiots? 



Resposta: Es posà una capa de rodament de l’amplada del camí per fer més transitable un tram que els veïns 
feia anys que reinvindicaven. 
7.5. Quan començaran les obres de renovació de les xarxes d’infraestructures a la zona del Cós? 
Resposta: Quan el projecte global estigui llest i aprovat per l’Ajuntament i el CIM. 
7.6. Fins quan hauran de suportar els veïns d’aquesta zona uns carrers intransitables? 
Resposta: En aquesta zona s’hi preveu una actuació provisional (i sense contribucions especials, també) fins que 
s’iniciïn les obres projectades. 
8. Temporal 
8.1. Pot explicar el Sr. Silva de quina manera va atendre un grup de veïns de la Colònia el dia 13 de novembre, 
dimarts, quan van venir a l’Ajuntament per expressar el seu malestar davant la manca d’informació referent a la 
recuperació dels serveis bàsics en el nucli de la Colònia? 
Resposta: D’una manera lògica i natural donada la situació en què ens trobàvem tots: parlant, escoltant i amb 
diàleg. 
8.2. Pot explicar el Sr. Silva com va fer per incrementar la irritació dels veïns de manera que després de parlar 
amb vostè li demanassin la seva dimissió? 
Resposta: En cap moment no es provocà ni s’incrementà la suposada irritació que aquest regidor vol fer creure. 
8.3. El Sr. Silva es va negar a parlar amb un grup de veïns en el Centre Social de la Colònia. Troba que era millor 
lloc la plaça de l’Ajuntament, a les portes de la Sala? Se'l va passar pel cap que potser hagués estat més 
raonable rebre els veïns, al manco a una comissió, dins de la Sala, per exemple a la sala de Plens? 
Resposta: No és cert que se’m convidàs al Centre Social, sinó al Bar Centro. Se’m va convidar a una reunió dins 
el bar, lloc que vaig considerar inadequat i, per això, els vaig convidar a venir a l’ajuntament. 
Sí, tal volta hagués estat una mesura adequada fer-los pujar i asseure’ls. 
La resta d’apartats d’aquesta pregunta no els contestaré, ja que la nul·la acceptació dels fets demostrada per 
vostè a la passada Junta de Portaveus (23-11-01) ho fa inútil. 
Vostè té una manera de veure i de fer les coses molt diferent (jo diria que malaltissa). Està ofuscat, exaltat, irritat, 
etc., quan s’estan fent les coses de manera diferent d’així com vostè vol que es facin. I el convid a seguir així. 
Per a nosaltres, aquesta és la prova més eloqüent que les coses es fan bé i amb mesura. Si vostè i jo 
coincidíssim jo estaria molt preocupat i m’ho faria mirar. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que és la primera vegada, en dos anys i mig, que el Sr. Silva reconeix, 
encara que parcialment, un error. Així mateix, diu que el Sr. Silva menteix. 
8.4. El Sr. Silva afirma que va coordinar les tasques de la Policia Local i de la Brigada Municipal d’Obres i Serveis. 
Malgrat les, sempre dignes de crèdit, afirmacions del tinent de batle, la major part del personal de la Brigada 
només presenta hores extres en els estadillos a partir del dia 13, dimarts, i no abans, quan la situació 
d’emergència es va donar a partir de la nit del dissabte al diumenge (dies 10 i 11), amb l’excepció del personal 
de la Brigada adscrit a la Colònia de Sant Pere. 
Pot el Sr. Silva explicar aquestes aparents contradiccions? O és que li hem trobat en una altra petita mentideta? 
8.5. No és també una altra petita mentideta allò de què va coordinar el cos de Policia Local? 
8.6. No és més cert que la decisió de mantenir el torn i posar a tota la plantilla en servei va ser una decisió del 
cap de la Policia Local davant de la passivitat i la falta d’iniciativa del batle en funcions? 
8.7. No és més cert que el càrrec de batle en funcions li cau més bé gran al Sr. Silva i que els veïns de la Colònia 
tenen tota la raó en queixar-se de la seva manca de competència? 
8.8. Quines iniciatives va tenir el delegat del batle a la Colònia per informar els coloniers de les previsions que hi 
havia dels terminis per restablir els subministraments d’aigua i llum? 
Resposta: Atendre i coordinar altres urgències més peremptòries que s’havien de resoldre en aquells moments. 
8.9. Pot explicar l’Equip de Govern quantes alternadores o generadors va fer servir l’ajuntament per solucionar els 
problemes de subministrament d’aigua i què va fer amb cadascun d’ells? 
9. Habitatges socials 
9.1. Pot explicar l’Equip de Govern què entén per “incorporar mesures de sostenibilitat ecològica en l’edificació”, 
punt IV del “manifesten”, del conveni de Col·laboració entre l’Ajuntament i l’IBAVI? 
Resposta: Aplicar totes aquelles mesures possibles i factibles que contribueixin a la sostenibilitat ecològica a 
l’hora de construir les edificacions previstes: sistema de construcció, acabats de materials, estalvi energètic de 
les instal·lacions... 
9.2. Pot explicar el Sr. Batle quina fiabilitat té la pàgina WEB d’aquest Ajuntament quan diu, en una “notícia” de 
dia 22 de novembre, amb fotos de “Batlia”, que “En aquests moments, els obrers estan preparant el solar intentant 
salvar tots els exemplars d’arbres que s’hi troben, siguin atzerolers, siguin ullastres”? 
Resposta: Això mateix, que en les obres d’excavació els palistes intentaven treure en condicions tots els arbres 
possibles, cosa ben complicada a causa de les dificultats dels terrenys. 
9.3. Pot explicar el Sr. Batle en què van consistir aquests intents? 
Resposta: No era una competència ni del batle ni de l’Ajuntament, de vetlar aquestes obres, sinó de l’IBAVI i dels 
seus tècnics. El batle tan sols va vetlar perquè es respectassin els atzarolers de devora la partió, tal com ens 



havíem compromès amb el GOB. 
9.4. Ho pot explicar el Sr. Carrió, arquitecte municipal i director de les obres que s’hi realitzen? 
Resposta: Li ho pot demanar a ell. 
9.5. Quants d’arbres van “salvar” entre els que es van extreure del solar? 
Resposta: Nosaltres no en tenin coneixement, això ho pot demanar als tècnics responsables d’aquestes obres. 
9.6. En el cas que hi hagi qualcú, a on s’ha trasplantat? 
Resposta: No ho sabem. Ho pot demanar als tècnics i als operaris que feren aquesta feina. 
9.7. La manca de cura en el tractament dels arbres que hi havia a la finca té que veure amb la necessitat de “fer 
net” el solar per desenvolupar l’espectacle motociclista del diumenge? 
Resposta: No té absolutament res a veure una cosa amb l’altra. 
El regidor del PSOE, Sr. Llinás, diu que el portaveu d’EU/EV menteix. 
9.8. Com justifica l’Equip de Govern que s’estigui redactant un estudi per calmar el trànsit en el municipi i que, 
al mateix temps, es promoguin dels del mateix ajuntament uns usos dels carrers i dels espais públics 
absolutament contradictoris amb els usos i els valors que es diu promoure amb el Pla de trànsit calmat? 
Resposta: L’organització d’una prova esportiva concertada des de feia mesos no té res a veure amb l’estudi en 
qüestió. 
9.9. No en tenim prou, de problemes amb adolescents que fan mal ús de les motocicletes, perquè l’Ajuntament 
promogui en viu i en directe els pitjors usos que es poden fer amb motos en espais públics? 
Resposta: Aquesta és una opinió subjectiva que es respecta però que no compartim: relacionar les dues coses 
tal com ho fa aquest regidor és demagògic i està fora de lloc. 
Acords 
1. Aprovar, per unanimitat, les actes corresponents a les sessions dels dies 12 i 26 de juliol, 8 d’agost i 12 i 27 
de setembre de 2001. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Aprovar el Conveni de col·laboració entre la Conselleria d’Interior i l’Ajuntament d’Artà per dotar de mitjans 
tècnics l’agrupació municipal de voluntaris de Protecció Civil d’Artà. 
2.2. Instar la Conselleria d’Interior perquè augmenti, considerablement, aquesta quantitat per a l’exercici de 2002. 
2.3. Facultar el batle perquè signi el conveni de col·laboració esmentat. 
2.4. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Interior. 
3. Aprovar, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM i EU/EV) i 3 vots en contra (PP), la moció contra l’esborrany de 
la Llei general d’estabilitat pressupostària, segons la qual s’acorda: 
a) Demanar al Ministeri d’Hisenda que renunciï a tramitar el Projecte de llei general d’estabilitat pressupostària 
i, per tant, que el retiri de la tramitació parlamentària. 
b) Demanar que, abans de fer una altra cosa, escometi, negociï i defineixi de forma completa i global els nous 
sistemes de finançament autonòmic i de les corporacions locals. 
c) Demanar que, en tot cas, qualsevol llei futura hagi de solucionar les reduccions d’ingressos i els increments 
de despeses que es produeixin en les corporacions locals com a conseqüència de polítiques i iniciatives 
legislatives de l’Administració de l’Estat, aportant recursos suficients per equilibrar els uns i els altres. 
d) Trametre aquesta moció al Govern de l’Estat i als grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Senat. 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Aprovar la moció per al soterrament de noves instal·lacions, substitucions o ampliacions de xarxes d’energia 
elèctrica i de telecomunicacions al Govern de les Illes Balears, segons la qual s’acorda: 
a.. Que el Govern de les Illes Balears reconsideri i impedeixi el traçat aeri d’aquestes noves línies així com de 
totes aquelles altres que es puguin preveure dins qualsevol tipus de sòl, no tan sols dins el terme municipal d’Artà 
sinó arreu de tot el territori de les Illes Balears. 
b. Que estableixi, legalment, el soterrament obligat de qualsevol nova instal·lació elèctrica o substitució de les 
ja existents per impedir a les empreses subministradores d’energia elèctrica nous traçats aeris, tant de línies de 
baixa, com de mitja o d’alta tensió. 
c. Que es redacti un pla de soterrament a mig termini de totes les xarxes elèctriques existents a les Illes Balears. 
d. Que la Direcció General d’Indústria estudiï la legalitat de la mesura comunicada per GESA-ENDESA als 
ajuntaments d’Artà i Capdepera sobre la suspensió temporal de la connexió de nous subministraments o 
ampliacions de potència de les existents i que actuï en conseqüència. 
e. Que paralitzi el projecte dels nous traçats projectats entre Artà i Capdepera, així com d’altres de semblants 
arreu de les Illes i que anul·li les autoritzacions que s’hagin pogut atorgar fins aleshores, instant l’empresa 
subministradora GESA-ENDESA perquè aquestes noves línies siguin soterrades. 
f. Trametre aquesta moció al Molt Honorable President de les Illes Balears, així com també als honorables 
consellers de Medi Ambient, Economia, Comerç i Indústria i d’Innovació i Energia. 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Ratificar l’acord de la Comissió de Govern, de 20 de març de 2000, referent al Conveni de col·laboració entre 
l’Ajuntament d’Artà i l’IBAVI. 



5.2. Trametre aquest acord a l’Insititut Balear de l’Habitatge-IBAVI- i a la Notaria d’Artà. 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària Vist i plau 
El batle 


